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Mentaal welzijn  -  Sensibilisering rond het #CAVAsa-project

In het kader van het Vlaamse relanceplan wordt ingezet op het versterken van het 
mentaal welzijn in Vlaanderen. Een van de deelprojecten is het #CAVAsa-project (cfr. 
“hoe gaat het nu echt met jou?”) waarbij de apotheker het aanspreekpunt wordt voor de 
welzijnsvragen in de buurt. Dit project beoogt een duurzame samenwerking tussen het 
Vlaams Apothekers Netwerk (VAN), de centra algemeen welzijnswerk (CAW’s) en de 
lokale besturen, zodat ze elkaars rol kunnen versterken om psychosociale noden van 
burgers maar ook zorgmijders - waaronder de problematiek van familiaal geweld, 
eenzaamheid en verslavingsproblematiek - snel te detecteren, bespreekbaar te maken en 
om gepaste hulp aan te bieden. In maart 2021 is men hiermee gestart en dit zou 
verlengd worden tot in het voorjaar van 2024.

Op maandag 6 februari jl. werd een symposium gehouden over dit project. Uit de eerste 
resultaten blijkt dat er 243 interventies waren door 92 apothekers uit 29 
eerstelijnszones. Daarvan waren er 62 toeleidingen naar het CAW. Het waren meer 
vrouwen (72%) die over hun psychische problemen en gezinsproblemen (zonder geweld) 
durfden praten dan mannen (slechts 28%). De sprekers benadrukten de positieve 
samenwerking tussen zorg en welzijn en zij geloven er in dat hoe meer apothekers zich 
aansluiten bij dit project, hoe meer patiënten er kunnen bereikt worden. 

Anderzijds is ook uit het symposium gebleken dat het CAW weinig bekend is bij de 
burgers. De vertegenwoordiger van de minister sprak van een waardevol project dat een 
uitrol verdient in de eerstelijnszones en dat de burger daar kennis van moet opdoen.

1. Een van de doelstellingen van het #CAVAsa-project is dat de algemene bevolking 
wordt gesensibiliseerd en geïnformeerd over de rol van de apotheker als 
vertrouwenspersoon bij psychosociale problemen.

Wat is hier het plan van aanpak? Op welke manier zullen de Vlaamse overheid en 
haar communicatiediensten hierop inspelen? Graag wat uitleg daarbij.

2. Het #CAVAsa-project zal het derde jaar op rij projectsubsidies ontvangen van 
179.000 euro. De vertegenwoordiger van de minister ziet een uitrol ervan binnen de 
eerstelijnszones. 

Zullen de ELZ's/zorgraden daar projectsubsidies voor ontvangen, boven op hun 
werkingssubsidies? Of zal men dit anders regelen?
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1. Afgelopen projectjaar was er binnen het project geen ruimte om dit punt verder uit te 
werken. Bovendien was het ook te vroeg om breed te communiceren naar de burger 
omdat niet alle zorgraden betrokken waren bij het project. Tijdens het bijkomende 
projectjaar moet hier zeker werk van worden gemaakt.
De intenties zijn er om op korte termijn een realistisch en haalbaar communicatieplan 
op te maken. 

Volgende acties kunnen in dit communicatieplan voorzien worden:
- via de apotheker zelf: posters in de apotheek en via hun sociale media 
- via de zorgraden: communicatieluikje naar de burger toe
- via de lokale besturen: een actie waarin de rol van de apotheker in het luisteren 

en toeleiden naar gepaste hulp in de verf wordt gezet.

Op geregelde tijdstippen gaat er een reflectiegroep door waarbij een stand van zaken 
wordt gegeven over het verloop van het project. Mijn administratie is bij dit overleg 
aanwezig en is bijgevolg heel nauw betrokken bij de continue monitoring van het 
project. Mijn administratie gaat samen met mijn woordvoerder na waar mogelijk 
sensibiliseringscampagnes ondersteund en versterkt kunnen worden.

2. Vanuit mijn bevoegdheden wordt het project #CAVAsa financieel ondersteund. Er 
worden van mijn kant geen projectsubsidies toegekend aan de zorgraden voor dit 
project. Ook de CAW’s en de kringwerking voor apothekers kregen hier in het verleden 
geen extra subsidies voor. 


